



Center for Diversity and National Harmony

Daily News Letter

No.(12), Shwe Li Street,
Kamayut Township,
Yangon11041, Myanmar

အတွဲ (၁)၊ အမှတ် (၂၇၄)

နေ့စွဲ။ ၆.၁၁.၂၀၁၅ (သောကြာနေ့)

စဉ်	နေ့စွဲ	သတင်းဌာန	အကြောင်းအရာ	အကျဉ်းချုပ်
၁	၆.၁၁.၁၅	The Voice Daily Vol (3) No (128) p (2)	ဦးသိန်းစိန်	<p>သမ္မတကို အကြည်ညိုပျက်စေမည့် ကဗျာရေးသားခဲ့သူ မောင်ဆောင်းခ အဖမ်းခံရ</p> <p>လူမှုကွန်ရက် ဖွဲ့စည်းတင်ပြမှုများတွင် နိုင်ငံတော် သမ္မတ ကို အကြည်ညိုပျက်စေမည့် ကဗျာရေးသားခဲ့သူ အသက် ၂၃ နှစ် အရွယ် ကဗျာဆရာ မောင်ဆောင်းခကို နိုဝင်ဘာ ၅ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ကမာရွတ်မြို့နယ် တရားရုံးရှေ့တွင် ဖမ်းမိခဲ့ကြောင်း ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ ဒုတိယရဲမှူးကြီး ကျော်ထွဋ်ကပြောသည်။ ဖမ်းဆီးခံရသူ ကိုစည်သူအောင် (ခ) ကဗျာဆရာ မောင်ဆောင်းခမှာ အောက်တိုဘာ ၈ ရက်နေ့က Maung Saungkha အမည်ပါ ဖွဲ့စည်းတင်ပြမှုဖြင့် သမ္မတကို အကြည်ညိုပျက်စေမည့် ကဗျာကိုဖော်ပြခဲ့မှုကြောင့် အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက်နေ့က ရွှေပြည်သာ မြို့မရဲစခန်းတွင် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခံထားသူဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ ဖမ်းဆီးခံရသူ ကဗျာဆရာမောင်ဆောင်းခမှာ အမျိုးသားပညာရေးဥပဒေပြင်ဆင်ပေးရန် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့သူများကို ရဲတပ်ဖွဲ့က အကြမ်းဖက်ဖြိုခွဲခဲ့မှုအပေါ် ရှုတ်ချကြောင်း လက်ပတ်ဖြူဝတ် အသံတိတ်ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုတွင် ဦးဆောင်လှုပ်ရှားသူဖြစ်ကြောင်း အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်က ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့ပြီး နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီးခံရကြောင်း ၎င်း၏ မိသားစုဝင်များက ပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">ရန်ကုန်</p>
၂	၆.၁၁.၁၅	The Voice Daily Vol (3) No (128) p (7)	သူရဦးရွှေမန်း	<p>သူရဦးရွှေမန်းအတွက် မဲဆွယ်ပေးမှုဖြင့် ဖြူးမြို့နယ် ပညာရေးမှူးစစ်ဆေးခံရဟု သတင်းထွက်</p> <p>ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီ၏ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း သူရဦးရွှေမန်းကို မဲထည့်ရန် ပညာရေးဝန်ထမ်းများအား မဲဆွယ်စည်းရုံးနေသည်ဟုဆိုကာ နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်နေ့က ဖြူးမြို့နယ် ပညာရေးမှူး ဒေါ်အုန်းကြင်ကို နေပြည်တော်တွင် ခေါ်ယူစစ်ဆေးနေသည်ဟု ပညာရေးဝန်ထမ်း အသိုင်းအဝိုင်းမှသိရသည်။ ယင်းကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ နိုဝင်ဘာ ၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဖြူးမြို့နယ် ပညာရေးမှူးရုံးသို့ The Voice မှ မေးမြန်းရာတွင် မြို့နယ်</p>

				<p>ပညာရေးမှူးဖြစ်သည့် ဆရာမကြီး ဒေါ်အုန်းကျင်သည် နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိကြောင်း၊ လက်ထောက်ပညာရေးမှူး အဆင့်ရှိသူက ပြန်လည်ဖြေကြားခဲ့သည်။ ဒေါ်အုန်းကျင်မှာ ရပ်ကွက်ကျေးရွာအဆင့် မဲရုံမှူးများခန့်ထားရာတွင် သူရဦးရွှေမန်း၏ ဆွေးမျိုးအသိုင်းအဝိုင်းမှ ကျောင်းဆရာ၊ ဆရာမများကို တာဝန်ပေးအပ်ခဲ့သောကြောင့် နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲသည် တရားမျှတမှု ရှိနိုင်၊ မရှိနိုင်ဟူသည့် ဝေဖန်မှုများခံနေရသူ ဖြစ်ကြောင်း၊ နေပြည်တော်သို့ ခေါ်ယူစစ်ဆေးနေသည်ဆိုသော ကိစ္စမှာ ယင်းပြဿနာနှင့် သက်ဆိုင်သည် မသက်ဆိုင်သည်ဆိုသည်ကိုမသိကြောင်း တောင်ငူခရိုင် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ထံမှ သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">တောင်ငူ</p>
၃	၆.၁၁.၁၅	စံတော်ချိန် အတွဲ (၃) အမှတ် (၉၂၆) p (1,2)	သူရဦးရွှေမန်း	<p>ရွေးကောက်ပွဲအပြီး ဒေါ်စုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်ဟု သူရဦးရွှေမန်းပြော</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ NLD ပါတီသည် ပြည်သူတို့၏ ထောက်ခံအားပေးမှု အခိုင်အမာဆုံး နိုင်ငံရေးပါတီဖြစ်ပြီး နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်အပြီးတွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် လွှတ်တော်တွင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း လက်ရှိ အာဏာရပါတီ၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦးဖြစ်သူ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းက နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်က ပြောသည်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နှင့် မိမိတို့ မကြာခဏတွေ့ဆုံခဲ့ပြီး နှစ်ဦးနှစ်ဖက် လက်ခံနိုင်သည့် ဘုံရည်မှန်းချက်များကိုလည်း သတ်မှတ်ရယူနိုင်ခဲ့ကြောင်း သူရဦးရွှေမန်းက ရိုက်တာသတင်းတစ်ခုနှင့် တွေ့ဆုံရာတွင် ထုတ်ဖော်ပြောခဲ့သည်။ ဒေါ်အောင်ဆန်း စုကြည်နှင့် မိမိတို့တွေ့ဆုံတိုင်း နိုင်ငံတည်ငြိမ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးတို့အတွက် အတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို အမြဲလိုလို ဆွေးနွေးဖြစ်ခဲ့ကြောင်း ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌက ပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">ဖြူး</p>
၄	၆.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (908) p (1,2)	ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်	<p>ဒီချုပ်အနိုင်ရလျှင် သမ္မတအထက်မှ အစိုးရအဖွဲ့ကို ဦးဆောင်သွားမည်ဟု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ပြော</p> <p>ရွေးကောက်ပွဲတွင် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် အနိုင်ရပြီး အစိုးရဖွဲ့နိုင်ပါက ၎င်းကပင် ဦးဆောင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး သမ္မတ၏ အထက်တွင် ရှိနေမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေါ်အောင်ဆန်းစု ကြည်က ပြောသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးသည့် ရွေးကောက်ပွဲမကျင်းပမီသုံးရက်အလို နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်တွင် ဒီချုပ်၏ရွေးကောက်ပွဲနှင့် သက်ဆိုင်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နေထိုင်ရာ ရန်ကုန်မြို့၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်း၊ ခြံအမှတ်</p>

				<p>(၅၄) ၌ ပြုလုပ်ရာတွင် ယင်းသို့ ပြောခြင်းဖြစ်သည်။ ဒီချုပ်မှ နိုင်ငံကို အုပ်ချုပ်မည့် အစိုးရဖွဲ့နိုင်ပါက ဦးဆောင်မှု ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲ မဲဆွယ်စည်းရုံးမှုတွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ မကြာခဏပြောကြားပြီး အစိုးရအဖွဲ့ကို ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချပေးသည့် ဦးဆောင်မှုမျိုး ပြုလုပ်သွားမည်ဟု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကပြောသည်။ ဒီချုပ်အစိုးရဖွဲ့နိုင်ပါက လက်ရှိအစိုးရလုပ်ဆောင်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော လုပ်ဆောင်ချက်များထဲမှ လက်ခံသင့်သော ကိစ္စရပ်များကို လက်ခံမည်ဖြစ်ကာ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖြစ်စဉ်ကို ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် လုပ်ဆောင်မည်ဟု ဆိုသည်။ တပ်မတော်နှင့်လည်း ကောင်းမွန်သော ဆက်ဆံရေးထူထောင်နိုင်ရန် အမျိုးသားပြန်လည် ရင်ကြားစေရေးလမ်းစဉ်ကို ဒီချုပ်က ကိုင်စွဲထားမည်ဖြစ်ပြီး လွှတ်တော်အတွင်းရှိ တပ်မတော်သား ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းကိုလည်း တစ်ဆင့်ချင်း ဖြေလျှော့သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းဆိုသည်။ ထို့ပြင် အဂတိလိုက်စားမှု ကင်းရှင်းသော အစိုးရအဖွဲ့အဖြစ် ဖွဲ့စည်းမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံရေးနှင့် စီးပွားရေးကိစ္စများတွင် အဂတိလိုက်စားမှုများကို လုံးဝလက်ခံမည်မဟုတ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။</p> <p style="text-align: right;">ရန်မျိုးနိုင်၊ မင်းဟိန်းကျော်</p>
၅	၆.၁၁.၁၅	ပြည်မြန်မာ အတွဲ(၃) အမှတ် (၄၂) Pg (2)	ဒေါ်အောင်ဆန်းစု ကြည်	<p>ကြိုတင်မဲများတွင် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီ၊ ဒေသအုပ်ချုပ်ရေးနှင့် ကော်မရှင်တို့ ပူးပေါင်းနေသည်ဟု သတင်းရထားကြောင်း ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြော</p> <p>မဲစာရင်း မှားယွင်းမှုများစွာနှင့် ကြိုတင်မဲကိစ္စများတွင် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီနှင့် ဒေသအုပ်ချုပ်ရေးအပါအဝင် ကော်မရှင်တို့ကပါ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေသည်ဟု သတင်းများရရှိထားပြီး သက်သေအထောက်အထားခိုင်လုံကြောင်း ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်နေ့က တက္ကသိုလ်ရိပ်သာရှိ သူမ၏နေအိမ်တွင်ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်၍လည်း တတ်နိုင်သမျှ အမြန်ဆုံးကိုင်တွယ်သွားချင်သည်ဟု ၎င်းကဆိုသည်။ ထို့ပြင် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့်ရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရန် ဆောင်ရွက်မှုအားနည်းချက်များမှာ စိုးရိမ်မကင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီအချို့နှင့် တစ်သီးပုဂ္ဂလများမှ ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း ချိုးဖောက်မှုများကို အကြိမ်ကြိမ် တိုင်ကြားခဲ့သော်လည်း ကော်မရှင်မှ အရေးယူကိုင်တွယ်မှု အနည်းအကျဉ်းသာရှိခဲ့ကြောင်း ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ပြောကြားခဲ့သည်။</p>

၆	၆.၁၁.၁၅	ပြည်မြန်မာ အတွဲ(၃) အမှတ် (၄၂) Pg (2)	Election	<p>ပါတီကြီးတစ်ခု၏ ဝေဖန်မှုကြောင့် မဲစာရင်းကြည့်သူနည်း၍ မဲစာရင်းမှားရခြင်းဖြစ်</p> <p>မဲစာရင်းကြေညာချိန်က ပါတီကြီးတစ်ခု၏ ဝေဖန်မှုကြောင့် မဲစာရင်းလာရောက်ကြည့်သူနည်းပါးခဲ့ပြီး အမှန်စာရင်းမဖြစ်ခဲ့ကြောင်းနှင့် မှားနေသောမဲစာရင်းအား ဝေဖန်နေရုံဖြင့် မှန်ကန်သောမဲစာရင်း ဖြစ်လာမည်မဟုတ်ဟု ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်နေ့က သတင်းထုတ်ပြန်လိုက်သည်။ မဲစာရင်းကပ်ချိန်တွင် မှားနေသောမဲစာရင်းအား ပြစ်တင်ဝေဖန်ပြီး မဲဆန္ဒရှင်အား မဲစာရင်းမှန်ကန်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ ပြောဆိုစည်းရုံးခြင်းမရှိခဲ့သဖြင့် မှန်ကန်သော မဲစာရင်းဖြစ်ပေါ်မလာခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းလည်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။</p> <p style="text-align: right;">အေဝိုင်အီး</p>
၇	၆.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (908) p (7)	Election	<p>မဲဆန္ဒရှင်များ ရွေးကောက်ပွဲတွင်ပါဝင်ရန် စိတ်အားထက်သန်သော်လည်း တရားမျှတမှုအပေါ် သံသယရှိနေဟု စောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့ပြော</p> <p>မဲဆန္ဒရှင်များသည် ရွေးကောက်ပွဲတွင်ပါဝင်ရန် စိတ်အားထက်သန်နေကြသော်လည်း ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲ၏ လွတ်လပ်တရားမျှတမှုအပေါ် သံသယစိတ်များရှိနေကြောင်း ရွေးကောက်ပွဲပညာပေးနှင့် လေ့လာစောင့်ကြည့်ရေးမိတ်ဖက်များ EEOP အဖွဲ့စစ်တမ်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။ EEOP အဖွဲ့သည် ကချင်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်မှလွဲ၍ မြန်မာ တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် မဲဆန္ဒရှင် ၃၁၅ ဦးအား စစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့ကာ ရွေးကောက်ပွဲအကြိုကာလ မဲဆန္ဒရှင်၏ သဘောထားစစ်တမ်းကို နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ စစ်တမ်းအရ ရွေးကောက်ပွဲသည် လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတမှုရှိ၊ မရှိ မေးခွန်းအပေါ် ဖြေကြားသူ လေးပုံတစ်ပုံ ၂၆ ရာခိုင်နှုန်းကလွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတမှုဖြစ်မည်ဟု ယုံကြည်သော်လည်း ၃၃ ရာခိုင်နှုန်းသည် သံသယများ သိသာစွာရှိနေသည်ဟု တွေ့ရှိရကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ EEOP အဖွဲ့သည် နိုင်ငံ အနှံ့ အပြားမှ အဖွဲ့အစည်း ၂၃ ခုဖြင့် ပူးပေါင်းဖွဲ့စည်းထားပြီး ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် ကာလရှည်၊ ကာလတိုစောင့်ကြည့်လေ့လာသူပေါင်း ၁၅၀၀ ကျော်ဖြင့် မြို့နယ် ၁၁၄ ခုတွင် စောင့်ကြည့်မည်ဖြစ်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲအပြီးတွင် စစ်တမ်းတစ်စောင် ထုတ်ပြန်မည်ဟုပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">ထက်အာကာကျော်</p>

၈	၆.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (908) p (7)	Election	<p>လွတ်လပ်မှုတသည့် ရွေးကောက်ပွဲ ဆောင်ရွက်ပေးရန် ကာဒီနယ် ချားလ်စ်ဘို တောင်းဆို</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် လွတ်လပ်မှုတသည့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှု ရှိစွာဆောင်ရွက်ပေးရန် ကာဒီနယ် ချားလ်စ်ဘိုက နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ထားသော ရွေးကောက်ပွဲနှင့်ဆိုင်သည့် သဝဏ်လွှာတွင် ထည့်သွင်းတောင်းဆိုလိုက်သည်။ “မြန်မာပြည်သူ ပြည်သားအပေါင်းတို့ အကြောက် တရားကင်းစွာ၊ ထောက်ထားညှာတာခြင်းကင်းစွာ၊ ရဲရင့်စွာ မဲထည့်ကြပါစို့” ဟူသောခေါင်းစဉ်ဖြင့် ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ၂၀၁၄ ဒီဇင်ဘာတွင် ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး ဖရန်စစ်က မြန်မာနိုင်ငံသား ခရစ်ယာန် ဖြစ်သော ကာဒီနယ်ချားလ်စ်ဘိုအား ဗာတီကန်နန်းတော်ဆိုင်ရာ ပထမဆုံး ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးကာဒီနယ် အမတ်အဖြစ် တရားဝင် ခန့်အပ်ခဲ့သည်။</p> <p style="text-align: right;">ချမ်းဇော်အောင်</p>
၉	၆.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (908) p (9)	Election	<p>ဒီမိုကရေစီလုပ်ငန်းစဉ်များကို နှောင့်ယှက်ဟန့်တားမည့်သူမဟုတ်၍ ၎င်းအားမဲပေးရန် ဒေါက်တာညိုညိုသင်းတိုက်တွန်း</p> <p>ဒီမိုကရေစီအရေး အပြောင်းအလဲလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မိမိသည် နှောင့်ယှက်ဟန့်တားမည့်သူဖြစ်သောကြောင့် ဗဟန်းပြည်သူ့လွှတ်တော် မဲဆန္ဒနယ်အတွင်း မိမိအား တစ်နေရာစာ မဲပေးကြရန် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် လေးရက်အလို နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်သည့် ရွေးကောက်ပွဲအကြို ၎င်း၏ ကြေညာစာတမ်းတွင်ပြောသည်။ မည်သည့်အခက်အခဲ ကြုံတွေ့စေကာမူ မိမိအနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲအောင်နိုင်ရေးကို ဆက်လက်အားစိုက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး ယခုကဲ့သို့ ကိစ္စရပ်များ ဖြစ်ခဲ့သည့်ကြားမှ မိမိကို ယုံကြည်ထောက်ခံသူများအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ကြောင်းပြောသည်။ လက်ရှိ ရွေးကောက်ပွဲအကြိုကာလတွင် နာကျင်အံ့ဩစရာ အတွေ့အကြုံများအဖြစ် ကြိမ်ဖန်များစွာ နှောင့်ယှက်ခံရမှုများကို တစ်သီးပုဂ္ဂလ အမျိုးသမီး ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးအနေဖြင့် ကြုံတွေ့နေရကြောင်း ဒေါက်တာညိုညိုသင်းက ၎င်း၏ ရွေးကောက်ပွဲဝင် အတွေ့အကြုံများကို မျှဝေထားသည်။</p> <p style="text-align: right;">မင်းဟိန်းကျော်</p>
၁၀	၆.၁၁.၁၅	Democracy Today အတွဲ (၂) အမှတ် (၃၀၀) p (23)	Election	<p>ဖလုံ-စဝေါ် ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ သာမညတွင်မဲဆွယ်ရာ ကရင်တိုင်းရင်း သားများ၏ ထောက်ခံအားပေးမှု ရရှိခဲ့</p> <p>ကရင်ပြည်နယ်အခြေစိုက် ဖလုံ-စဝေါ် ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီသည် နိုဝင်ဘာ ၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဘားအံမြို့နယ်အတွင်း ရွေးကောက်ပွဲအောင်နိုင်ရေး အင်အားပြလှည့်ခဲ့ပြီး ညနေပိုင်းတွင် သာမညကျေးရွာသို့ သွားရောက်ကာ ဒေသခံများအား မဲဆွယ်စည်းရုံးခဲ့ရာ ကရင်တိုင်းရင်းသား ဒေသခံများမှ လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ</p>

				<p>ကြိုဆိုထောက်ခံခဲ့ကြသည်။ ၎င်းပါတီအနေဖြင့် ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၄၄ ဦးဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။</p> <p style="text-align: right;">ZMT</p>
၁၁	၆.၁၁.၁၅	Democracy Today အတွဲ (၂) အမှတ် (၃၀၀) p (5)	Election	<p>ရွေးကောက်ပွဲကာလတွင် စောင့်ကြည့်မည့်သူများအား မြန်မာဒေသအနှံ့သို့ အီးယူအဖွဲ့ ထပ်မံစေလွှတ်</p> <p>ဥရောပသမဂ္ဂ ရွေးကောက်ပွဲ လေ့လာစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့သည် ရွေးကောက်ပွဲကာလတွင် လေ့လာစောင့်ကြည့်မည့်သူ ၆၂ ဦးကို နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်တွင် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးသို့ ထပ်မံစေလွှတ်လိုက်သည်။ ယခုတစ်ကြိမ် သွားရောက်သည့် အဖွဲ့သည် တတိယအကြိမ်မြောက်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့တွင် ရောက်ရှိနေသည့် ဥရောပသမဂ္ဂမှ စေလွှတ်ထားသည့် ကာလရှည် ရွေးကောက်ပွဲ လေ့လာစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအဖွဲ့သည် လေ့လာသူပေါင်း ၁၅၀ ကျော်ဖြင့် စောင့်ကြည့်လေ့လာမည်ဖြစ်သည်။ ပဏာမအစီရင်ခံစာကို ရွေးကောက်ပွဲအပြီး နှစ်ရက်အကြာတွင် ထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အပြီးသတ်အစီရင်ခံစာကို နောက်ပိုင်းတွင် ထပ်မံထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်သည်။</p> <p style="text-align: right;">HM</p>
၁၂	၆.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (2)	Election	<p>ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် မဲရုံလေးသောင်းကျော်၌ ပြည်တွင်းပြည်စောင့်ကြည့်လေ့လာသူ တစ်သောင်းကျော် အပါအဝင် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သိန်းနှင့်ချီ စောင့်ကြည့်မည်</p> <p>၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် မဲရုံလေးသောင်းကျော်၌ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူတစ်သောင်းကျော် အပါအဝင် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သိန်းနှင့်ချီ စောင့်ကြည့်မည်ဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။ နိုင်ငံတကာသံရုံး ၃၂ ရုံးမှ လေ့လာသူ ၄၇၀၊ နိုင်ငံတကာစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့ ခြောက်ခုမှ ၄၆၅ ဦး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် အကူအညီပေးနေသည့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း ကိုးခုမှ ၁၈၃ ဦး အပါအဝင် စုစုပေါင်း ပြည်ပလေ့လာစောင့်ကြည့်သူ ၁၁၁၈ ဦးနှင့် ပြည်တွင်းမှ စောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့အစည်း ၁၃ ခုမှ ၉၄၆ ဦး၊ ပြည်ပသတင်းမီဒီယာ ၄၅ ဖွဲ့မှ ၂၉၁ ဦး ရှိသည်ဟု ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်နေ့က သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။ ထို့ပြင် ရွေးကောက်ပွဲ၌ မဲရုံတစ်ရုံလျှင် နိုင်ငံရေးပါတီတစ်ခုမှ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးနှင့် အကူ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး ထားရှိခွင့်ရှိမည်ဖြစ်ပြီး ယင်းတို့ကိုလည်း ခန့်အပ်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံရေးပါတီ တာဝန်ရှိသူများထံမှ သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">ကျော်ဇင်ဝင်း</p>

၁၃	၆.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (3)	Election	<p>ဥရောပသမဂ္ဂ ရွေးကောက်ပွဲလေ့လာရေးအဖွဲ့မှ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူ ၆၂ ဦး ထပ်မံစေလွှတ်</p> <p>၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား စောင့်ကြည့်လေ့လာရန် ဥရောပသမဂ္ဂ ရွေးကောက်ပွဲလေ့လာရေးအဖွဲ့မှ ကာလတိုရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူ ၆၂ ဦးအား မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့သို့ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်တွင် ထပ်မံစေလွှတ်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ ရွေးကောက်ပွဲနေ့ မဲပေးနေစဉ်၊ မဲရေတွက်နေစဉ်နှင့် မဲရလဒ်စာရင်းသွင်းနေစဉ်များတွင် စောင့်ကြည့်လေ့လာသွားမည်ဖြစ်သည်ဟု ဥရောပသမဂ္ဂရွေးကောက်ပွဲလေ့လာရေးအဖွဲ့မှ လေ့လာရေးမှူးချုပ် Alexander Graf Lambsdorff ကပြောသည်။ ဥရောပသမဂ္ဂ ရွေးကောက်ပွဲလေ့လာစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့မှ ရွေးကောက်ပွဲအပြီး နှစ်ရက်မြောက်နေ့တွင် ပဏာမထုတ်ပြန်ချက်အား ထုတ်ပြန်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။</p>
၁၄	၆.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (16, 17)	Election	<p>ကျောက်တန်းမြို့နယ်ကျေးရွာအချို့၌ မဲပေးထားပြီးသော ကြိုတင်မဲပုံးများကို အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအိမ်တွင် သိမ်းထားသည့်အပေါ် NLD ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ ကန့်ကွက်</p> <p>ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမြင့် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီကိုယ်စားလှယ်လောင်းလောင်းအဖြစ် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ကျောက်တန်းမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်ရှိ ကျေးရွာအချို့တွင် မဲပေးထားပြီးသော ကြိုတင်မဲပုံးများကို ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအိမ်တွင် သိမ်းထားသည့်အပေါ် NLD ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ဒေါ်အေးမြမြမျိုးက တရားဝင်ကန့်ကွက်စာတင်ခဲ့သည်ဟုသိရသည်။ နိုဝင်ဘာ ၃ ရက် ကြိုတင်မဲပုံးများ လိုက်စစ်ချိန်တွင် သီလဝါ ရွှေပြည်သာရပ်ကွက်၌ မဲပုံးများအား ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအိမ်တွင် သိမ်းထားသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ အလားတူ ရွှေပျောက်ကျေးရွာတွင်လည်းကောင်း၊ နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်နေ့လည်း တံတားမြို့ တံတားအမှတ် (၄) ရပ်ကွက်တွင်လည်း မဲပုံးများအား အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအိမ်တွင် သိမ်းဆည်းထားသည်ကို တွေ့ရကြောင်း ဒေါ်အေးမြမြမျိုးကပြောသည်။ ကန့်ကွက်စာအား NLD ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့၊ ဗဟိုအောင်နိုင်ရေးအဖွဲ့၊ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာစေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့၊ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့များအား ပေးပို့ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">အောင်ထက်ခိုင်</p>
၁၅	၆.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (908) p (9)	Election	<p>မဲဆွယ်ကာလ အငြင်းပွားမှုများက ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် ပဋိပက္ခအသွင်ဆောင်သည့် ပြဿနာဖြစ်လာနိုင်ကြောင်း ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ပြော</p> <p>ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ရှစ်ခုတွင် ရွေးကောက်ပွဲအကြိုကာလ ကောက်ယူထားသည့် စစ်တမ်းများအရ မဲဆွယ်ကာ</p>

				<p>လတွင်ဖြစ်ပွားခဲ့သော အငြင်းပွားမှုများသည် ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် ပဋိပက္ခ အသွင်ဆောင်သည့် ပြဿနာများဖြစ်ပွားနိုင်ကြောင်း Myanmar Election Observation Network ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းစင် အောင်ကပြောသည်။ ရွေးကောက်ပွဲအငြင်းပွားမှုများသည် မဲဆွယ်စည်းရုံးရာမှ စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးကာလတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် တိုက်ခိုက်မှုများကို ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကထိရောက်စွာအရေးယူခြင်းမရှိသောကြောင့် ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပသည့်နေ့တွင် ထိန်းချုပ်ထားသောဒေါသများ ပေါက်ကွဲကာ ပဋိပက္ခ အသွင်ဆောင်သော ပြဿနာများဖြစ်နိုင်ကြောင်း ပြောသည်။</p> <p>ပဲခူးတိုင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်း၊ မွန်၊ ကရင်၊ ကယား၊ ချင်းနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် ၂၀၁၄ ဇွန်လမှ စတင်ကာ ၂၀၁၅ အောက်တိုဘာအထိ ရွေးကောက်ပွဲအကြိုကာလ စစ်တမ်းများ ကောက်ယူခဲ့ရာမှ သိရခြင်းဖြစ်ကြောင်း နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်က ပြုလုပ်သည့် စစ်တမ်းထုတ်ပြန်ပွဲတွင် ဦးသန်းစင်အောင်က ပြောသည်။</p> <p>ယင်းဒေသများအနက် မွန်ပြည်နယ်တွင် ဘီးလင်းမြို့၊ ရန်ကုန်တိုင်းတွင် လှိုင်သာယာ၊ ရွှေပြည်သာ၊ လှည်းကူး၊ မန္တလေးတိုင်းတွင် ပုသိမ်ကြီး၊ မြင်းခြံနှင့် ပခုက္ကူကြားရှိ မြို့နယ် အချို့တို့တွင် ရွေးကောက်ပွဲ ပဋိပက္ခများဖြစ်နိုင်ကြောင်း ဦးသန်းစင်အောင်က ပြောသည်။</p> <p>MMMyanmar Election Observation Network အဖွဲ့သည် ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာမည့်ပြည်တွင်း အဖွဲ့အစည်းတစ်ဖွဲ့ဖြစ်ပြီး ကယားလူငယ်ကွန်ရက်အဖွဲ့၊ တနင်္သာရီတိုင်းလူငယ်များအဖွဲ့၊ အားသစ်ရောင်ခြည် (ကရင်) အဖွဲ့၊ Rain Maker Forward Institution၊ Bago Observe Group အဖွဲ့တို့ ပါဝင်ထားသည်။</p> <p style="text-align: right;">သက်အောင်</p>
၁၆	၆.၁၁.၁၅	The Voice Daily Vol (3) No (128) p (2)	Election	<p>ကိုကိုးကျွန်းတွင် ကြိုတင်မဲလက်မှတ် တစ်ရာရှစ်ဆယ်ကို တပ်မတော် အရာရှိက မဲရုံပြင်ပသို့ ယူဆောင်၍ NLD ကန့်ကွက်</p> <p>ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ် အမှတ် (၁) ရပ်ကွက် နယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ မဲရုံမှမဲလက်မှတ် ၁၈၀ ခန့်ကို အမှတ် (၁၇) ရေတပ်စခန်းမှ ဒုဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းသက်နိုင်က မဲရုံပြင်ပသို့ ထုတ်ယူသွား၍ ကန့်ကွက်ထားကြောင်း NLD ပါတီ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ဦးဝင်းမင်းကပြောသည်။</p> <p>ယင်းကျွန်းတွင် နေထိုင်သော အမှတ် (၂၇) ရေတပ်စခန်းမှ အရာရှိ စစ်သည် များ သည် စစ်ရေးအတွက် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသဖြင့် မဲရုံသို့ မလာနိုင်သောကြောင့် ထုတ်ယူခြင်းဖြစ်သည်ဟု ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ်ကော်မရှင်ရုံး NLD ပါတီကိုယ်စားလှယ်လောင်းများထံ ဖြေရှင်းပြောပြခဲ့ကြောင်း ဦးဝင်းမင်းကပြောသည်။</p> <p>ယင်းကိစ္စသည် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်က ထုတ်ပြန်ထားသည့် ဥပဒေကို မလိုက်</p>

				<p>နာဘိ တရားမဲ့ပြုကျင့်သည့်အတွက် ရွေးကောက်ပွဲပြီးသည့် အချိန်တွင် ဥပဒေအရလုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းဆိုသည်။ ကိုးကိုးကျွန်းမြို့နယ် အမှတ် (၁) ရပ်ကွက်တွင် အမှတ် (၂၇) ရေတပ်စခန်းမှ တပ်မတော် မိသားစုများမှ မဲပေးခွင့်ရှိသူ ၆၃၄ ဦး ရှိပြီး ကြိုတင်မဲပေးသည့် စာရင်းမှာ ၃၄၁ ဦးရှိကြောင်းကော်မရှင်မှ သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">ရန်ကုန်</p>
၁၇	၆.၁၁.၁၅	The Messenger Pg (2)	Election	<p>၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဖြင့် ပြုလုပ်သော ရွေးကောက်ပွဲများကို ဗ.က.သ ဆန့်ကျင်မည်</p> <p>၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအတိုင်း ပြုလုပ်သည့် မည်သည့်ရွေးကောက်ပွဲကိုမဆို (ဗ.က.သ) များ အဖွဲ့ချုပ်မှ လက်မခံဘဲ ဆန့်ကျင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဗမာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားသမဂ္ဂများအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ကိုကျော်ကိုကိုက နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်နေ့က ကမာရွတ်မြို့နယ် တရားရုံးတွင်ပြောကြားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရွေးကောက်ပွဲတွင် မည်သည့်ပါတီ အနိုင်ရသည်ဖြစ်စေ၊ ဒီမိုကရေစီစံချိန်စံညွှန်းနှင့် ကိုက်ညီသော ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေမရှိသည့် အတွက် လက်ရှိဖွဲ့စည်းပုံ လက်အောက်ရှိ ရွေးကောက်ပွဲများကို ဆက်လက်ကန့်ကွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကိုကျော်ကိုကိုက ပြောသည်။ ဒီမိုကရေစီစနစ်သည် လွတ်လပ်စွာဆန္ဒထုတ်ဖော် တောင်းဆိုခွင့်ရှိရမည်ဖြစ်ပြီး ဒီမိုကရေစီပညာရေးစနစ်ကို လွတ်လပ်စွာ တောင်းဆိုနေကြသည့် ကျောင်းသားလူငယ်များ၊ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူများအား ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခြင်း၊ ဝရမ်းထုတ်ခြင်းများသည် လက်တွေ့မဆန်သည့် ဒီမိုကရေစီ အယောင်အဆောင်များသာဖြစ်သည်ဟု</p>
၁၈	၆.၁၁.၁၅	News Watch အတွဲ (၁၀) အမှတ် (၂၇) p (B)	Election	<p>ရွေးကောက်ပွဲ တရားမျှတမှုမရှိပါက ၂၀၀၇ ထက် ပိုမိုပြင်းထန်သည့် လှုပ်ရှားမှုဖြစ်လာနိုင်ဟု ရွှေဝါရောင်သံဃာတော်များကွန်ရက်မှ ဦးဆောင်ဆရာတော် သတိပေး</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်တွင်ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲသည် တရားမျှတမှုမရှိပါက ၂၀၀၇ ထက် အရှိန်ပြင်းသည့် တော်လှန်ရေး ဖြစ်လာနိုင်ကြောင်း ရွှေဝါရောင်သံဃာတော်များကွန်ရက်မှ ဦးဆောင်ဆရာတော် အရှင်ပဏ္ဍဝံသက အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်က ပြောသည်။ သို့သော်တရားမျှတ၍ လွတ်လပ်သည့် ရွေး ကောက်ပွဲ ဖြစ်ပါက ပြည်သူနှင့် ထပ်တူကြိုဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၀၇ ထက်ပိုပြီး အစီအမံကောင်းများနှင့် အရှိန်ပြင်းပြင်း ပြည်သူလူထုဘက်က နေပြီး တစ်စုံတစ်ခု ထိခိုက်ခြင်း၊ ကျဆုံးခြင်း၊ နစ်နာခြင်း မရှိအောင် ရွှေဝါရောင်တွေ သံဃာတော်တွေအနေနှင့် ပြည်သူများ၏ ရှေ့တွင် မားမားမတ်မတ်ရပ်တည်ကာ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း မိန့်ကြားသည်။</p> <p style="text-align: right;">နေမင်းခ</p>

၁၉	၆.၁၁.၁၅	The Voice Daily Vol (3) No (128) p (3)	USDP	<p>ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဟောပြောခဲ့သည့် သုဝဏ္ဏမြို့ဦးစေတီ ကွင်းတွင် ကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ မဲဆွယ်ဟောပြောမည်</p> <p>NLD ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ရန်ကုန်တိုင်း လုံးကျွတ် မဲဆွယ်စည်းရုံးရေး ပြုလုပ်ခဲ့သော သယံဇာတကွင်းမြို့နယ် သုဝဏ္ဏရပ်ကွက် မြို့ဦးစေတီတွင် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီက မဲဆွယ်စည်းရုံးဟောပြောပွဲ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရေးမှူးဦးတင်လှိုင်ကပြောသည်။ ဟောပြောပွဲကို မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးကာလ၏ နောက်ဆုံးရက်ဖြစ်သော နိုဝင်ဘာ ၆ ရက် (ယနေ့) ညနေ ၃ နာရီချိန်တွင် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။ ဟောပြောပွဲတွင် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီ ထိပ်သီးခေါင်းဆောင်များ၊ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးနှင့် တိုင်းအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ မဲဆွယ်ဟောပြောမည်ဖြစ်သည်။ ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီအနေဖြင့် ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ၃၁၈ နေရာ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ၁၆၅ နေရာ၊ ပြည်နယ်/ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ၆၅၁ နေရာ ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။</p> <p style="text-align: right;">ရန်ကုန်</p>
၂၀	၆.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (25)	USDP	<p>ကရင်တိုင်းရင်းသားမို့ မဲပေးမည်ဆိုသည့် လူမျိုးစွဲမထားဘဲ လူတော်လှူကောင်းကို မဲပေးပါဟု မြောင်းမြမြို့တွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်ရီမဲဆွယ်</p> <p>လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲ၌ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသော ကရင်တိုင်းရင်းသားများအနေဖြင့် လူမျိုးစွဲမထားဘဲ လူတော်လှူကောင်းကိုသာ ရွေးချယ်မဲပေးပါဟု ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီမှ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်ရီက နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်က မြောင်းမြမြို့တွင်ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ပါတီ၏ မဲဆွယ်စည်းရုံးပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ လူတော်လှူကောင်းကို ရွေးချယ်ပါမှ ဘဝလုံခြုံစိတ်ချရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပါတီစွဲ ပုဂ္ဂိုလ်စွဲမထားဘဲ လူတော်လှူကောင်းများကိုသာ ရွေးချယ်ရန်လိုအပ်ကြောင်း ဦးခင်ရီက မဲဆွယ်ပြောကြားခဲ့သည်။ မြောင်းမြမြို့တွင် ဦးခင်ရီနှင့် အဓိက ယှဉ်ပြိုင်မည့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းမှာ ကရင်လူမျိုး ပညာရေးဝန်ထမ်းဟောင်း တစ်ဦးဖြစ်သည့် ဦးမန်းထွန်းကြိုင်ဖြစ်သည်။ ဦးခင်ရီ၏ ယင်းသို့ မဲဆွယ်ပြောဆိုခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများက ဝေဖန်ပြောဆိုမှုများလည်းရှိခဲ့သည်။</p> <p style="text-align: right;">မင်းသုဝင်းထွဋ်</p>
၂၁	၆.၁၁.၁၅	The Messenger Pg (3)	USDP	<p>လူကိုမကြည့်ဘဲ ပါတီကိုကြည့်၍ ရွေးချယ်ပါဟုသောစကားကို ဦးဌေးဦး တုံ့ပြန်</p> <p>လူကိုမကြည့်ဘဲ ပါတီကိုကြည့်၍ ရွေးချယ်ပါဟု ပြောဆိုခြင်းသည် ၎င်းတို့ ကိုယ်စားလှယ်များကို လူလိုသဘောမထားရာ</p>

				<p>ရောက်သည်ဟု ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီ ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးဌေးဦးက နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်နေ့က ဟင်္သာတမြို့နယ် ကရင်အင်းကျေးရွာဒေသခံများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ပြောကြားသည်။ NLD ပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ပါတီကိုသာကြည့်ပြီး လူကိုမကြည့်ရန် မဲဆွယ်စည်းရုံးမှုများတွင် မဲဆွယ်ပြောဆိုခဲ့ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဦးဌေးဦးက ယင်းသို့ တုံ့ပြန်ပြောဆိုလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ ကုန်ပစ္စည်းကြော်ညာခြင်းနှင့် ဥပမာပေးကာ ကြော်ငြာကောင်း၍ ပစ္စည်းမှားပါက လွှတ်ပစ်လိုက်ရုံသာရှိသည်ဟုလည်းဆိုသည်။ ထို့ပြင် စေတနာရှိပြီး စွမ်းရည်ပြည့်ဝသော မိမိဒေသ ရပ်ရွာအကျိုးကို သယ်ပိုးဆောင်ရွက်နိုင်သူအား ရွေးချယ်ပေးရန်လည်း ဦးဌေးဦး ဒေသခံများအား တိုက်တွန်းခဲ့သည်။</p>
၂၂	၆.၁၁.၁၅	The Voice Daily Vol (3) No (128) p (26)	USDP	<p>တိုက်ကြီးတွင် NLD ကို သိက္ခာချသည့် စာရွက်များဝေသည်ဆိုသည့် ကြံ့ခိုင်ရေးပါတီဝင် ရှစ်ဦးကို အမှုဖွင့်</p> <p>တိုက်ကြီးမြို့နယ် ဥက္ကံမြို့ ဖလုံရွာမကျေးရွာအုပ်စု ဗမာမှန်နီးကုန်းကျေးရွာတွင် နိုဝင်ဘာ ၄ ရက် ည ၁၀ နာရီက တိုက်ကြီးမြို့နယ် NLD ပါတီကို အပုပ်ချသည့် NLD ပါတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းစေသည့် စာရွက်စာတမ်းများ ဝေသည်ဟု စွပ်စွဲခံရသည့် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီမှ ပါတီဝင်ရှစ်ဦးကို ဥက္ကံမြို့ရဲစခန်းတွင် နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်က အမှုဖွင့်တိုင်ကြားခဲ့ကြောင်း တိုက်ကြီးမြို့နယ် NLD ပါတီအတွင်းရေးမှူး ဦးမောင်မောင်ကြည်ကပြောသည်။ တိုင်ကြားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် NLD ပါတီမှတာဝန်ရှိသူများ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်နေသောကြောင့် ပြောဆို၍မရသေးကြောင်း တိုက်ကြီးမြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မြင့်က ပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">မင်းမင်းအောင်</p>
၂၃	၆.၁၁.၁၅	The Voice Daily Vol (3) No (128) p (27)	NLD	<p>NLD က သမ္မတလောင်း တာဝန်ပေးပါက လုပ်ဆောင်နိုင်ကြောင်း ဒေါက်တာမျိုးဝင်းပြော</p> <p>ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ မိသားစုဆရာဝန်အဖြစ် လူသိများသည့် ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းအနေဖြင့် NLD ပါတီက သမ္မတလောင်းအဖြစ် တင်မြှောက်ပါက တာဝန်အရ လုပ်ဆောင်နိုင်ကြောင်း NLD ပါတီ ကျန်းမာရေးကွန်ဂရက်၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းကပြောသည်။ တိုင်းပြည်ကောင်းရန်အတွက် တာဝန်ပေးအပ်လာပါက သမ္မတလောင်းအဖြစ် လက်ခံသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ခေါင်းဆောင်မှုကို ခံယူသွားမည်ဟု ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း ပြောကြားချက်ကို ပြည်တွင်းသတင်းဌာနတစ်ခု၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းသည် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ မိသားစုဆရာဝန်</p>

				<p>ဖြစ်ပြီး NLD ကျန်းမာရေးဥက္ကဋ္ဌ၊ လွှတ်တော်ရေးရာ ကော်မတီဝင်နှင့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ဦးဆောင်သည့် ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီး အဆင့်မြှင့်ရေး ကော်မတီတွင်လည်း ဘဏ္ဍာရေးတာဝန်ခံအဖြစ် တာဝန်ယူထားသူဖြစ်သည်။</p> <p style="text-align: right;">ရန်ကုန်</p>
၂၄	၆.၁၁.၁၅	Daily Eleven Pg (17)	NLD	<p>သမ္မတလောင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး ထွက်ပေါ်လာသော ကြေညာချက်မှာ အတုသာဖြစ်ကြောင်း NLD ငြင်း</p> <p>သမ္မတလောင်းလျာထားမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ပါတီဗဟိုအောင်နိုင်ရေးအဖွဲ့ အရေးပေါ်ကြေညာချက်ဟု နိဝင်ဘာ ၅ ရက်နေ့က ထွက်ပေါ်လာသည့် ကြေညာချက်မှာ အတုသာဖြစ်ကြောင်း NLD ဗဟိုအုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်ဦးဝင်းမြင့်ကပြောသည်။ အဆိုပါ ကြေညာချက်အတု၌ ပါတီ၏ သမ္မတလောင်းနေရာအတွက် ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းနှင့် ဦးကိုနီတို့အား ယာယီလျာထားပြီး ထိုပုဂ္ဂိုလ်များ အမည်စာရင်းကို ထုတ်ဖော်ပြောနိုင်သည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။ ပြည်သူလူထုမှ NLD က တင်မြောက်မည့် သမ္မတလောင်းအား သိရှိလိုစိတ် ပြင်းပြနေသည်ကို သတိထားမိပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ပြည်သူလူထုမှ မေးမြန်းလာခဲ့သည်ရှိပါက ပါတီက သတ်မှတ်ထားသော မူဝါဒများနှင့်အညီ အဆိုပါပုဂ္ဂိုလ်နှစ်ဦးအား ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ရှိသည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။</p>
၂၅	၆.၁၁.၁၅	စံတော်ချိန် အတွဲ (၃) အမှတ် (၉၂၆) p (1,2)	တပ်မတော်	<p>တပ်မတော်သားများ၏ ကြိုတင်မဲပေးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကိုတံခါးပိတ်ပြုလုပ်နေကြောင်း နိုင်ငံတကာ လေ့လာသူများပြော</p> <p>နိုဝင်ဘာ ၈ ရက် ရွေးကောက်ပွဲအတွက် တပ်မတော်သားများ၏ ကြိုတင်ဆန္ဒမဲပေးပွဲများကို တံခါးပိတ်ပြုလုပ်နေကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတကာရွေးကောက်ပွဲလေ့လာစောင့်ကြည့်သူများကပြောသည်။ တပ်မတော်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်ပေါင်းများစွာနှင့် အရပ်သားဝန်ထမ်းအချို့သည် ရွေးကောက်ပွဲမတိုင်မီ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်မှစတင်ကာ ကြိုတင်မဲပေးရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို လေ့လာစောင့်ကြည့်ခွင့်ပေးရန် ငြင်းဆန်ထားကြောင်း နိုင်ငံတကာ ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်လေ့လာသူအချို့က ပြောသည်။ နိုင်ငံတကာ ရွေးကောက်ပွဲ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူများအနေဖြင့် နေရာအများစု၏ ကြိုတင်မဲပေးမှုလုပ်ငန်းစဉ်ကို လေ့လာနိုင်မည်ဖြစ်သော်လည်း တပ်မြေများရှိ မဲရုံများသို့ သွားရောက်ရန် အခက်အခဲရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းကြည်က ပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">ဝေါလ်စထရီဂျာနယ်</p>

၂၆	၆.၁၁.၁၅	The Messenger Pg (9)	969	<p>မာသအပေါ် ထင်ယောင်ထင်မှား သတင်းရေးသားပါက ဥပဒေအဆုံးအဖြတ်ခံရမည်</p> <p>အမျိုးဘာသာသာသနာ စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ကြီးအပေါ် ထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်စေမည့် အခြေအမြစ်မရှိသည့် သတင်းများအား ရေးသားဖော်ပြကြသည့် လူမှုကွန်ရက်၊ ပုံနှိပ်မီဒီယာများ၏ စွပ်စွဲချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ဖြေရှင်းခြင်းမပြုပါလျှင် မည်သူမဆို ဥပဒေ၏အဆုံးအဖြတ်ကို ခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း မာသ(ဗဟို)က နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်နေ့က ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။ မျိုးစောင့်ဥပဒေအပါအဝင် မာသဆောင်ရွက်ချက်မှန်သမျှသည် အမိမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ တိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုး၊ ဘာသာ၊ သာသနာတည်တံ့ပြန့်ပွားရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်၍ မာသ လုပ်ရပ်မှန်သမျှအား နှောင့်ယှက်၊ ဟန့်တားသူများအား ကန့်ကွက်ပါကြောင်းနှင့် ပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း ယင်းပုဂ္ဂိုလ်များအား ရှောင်ရှားကြရန်လည်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် တိုက်တွန်းထားသည်။</p>
၂၇	၆.၁၁.၁၅	The Voice Daily Vol (3) No (128) p (1,12)	Other	<p>ကျောက်တော်တွင် မြို့မိမြို့ဖများ ဖမ်းဆီးခံရသည်ဟု ရဲစခန်းရှေ့တွင် လူရာချီစုဝေး</p> <p>ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်တော်မြို့တွင် မြို့မိမြို့ဖ ၁၁ ဦး ဖမ်းဆီးခံရသည်တို့သည့် နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်နေ့က သတင်းထွက်ပေါ်ခဲ့သဖြင့် ရဲစခန်းရှေ့တွင် လူရာနှင့်ချီ စုဝေးမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ယင်းမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးကပြောသည်။ ကျောက်တော်မြို့တွင် မြို့မိမြို့ဖက ဦးဆောင်ဖွဲ့စည်းထားသည့်ကော်မတီက ကမ်းထိန်းနံရံတည်ဆောက်နေရာကို ခြံစည်းရိုးကာရံရာတွင် ထမင်းဆိုင်နှစ်ဆိုင် ပါဝင်နေကြောင်း၊ ယင်းထမင်းဆိုင်က ၎င်းတို့ကို ဆဲဆိုခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ ပိတ်လှောင်ခြင်း ပြုလုပ်သည်ဆိုကာ မြို့မိမြို့ဖ ၁၁ ဦးမှ တိုင်ကြားခံရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်နေ့နံနက်ပိုင်းက မြို့မိမြို့ဖများ ရဲစခန်းသို့ လာရောက်ရာတွင် ဒေသခံ ၅၀ ခန့်ကို ခေါ်လာခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးကဆိုသည်။ မြို့မိမြို့ဖတစ်ဦးဖြစ်သူ ဒေါက်တာထွန်းအေးက ကမ်းထိန်းနံရံတည်ဆောက်သည့်နေရာတွင် ကျူးကျော်ဘဲ ၄၄ လုံရှိရာမှ ၂၂ လုံးမှာ ကာယကံရှင်များ ကိုယ်တိုင်ဖြိုဖျက်သွားပြီဖြစ်ပြီး ကျန်ထမင်းဆိုင်များမှာမဖျက်ဘဲ ငြင်းဆန်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်းဆိုသည်။ ကျောက်တော်မြို့ ကမ်းနားလမ်း သာယာလှပရေးအတွက် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်မောင်အုန်း တာဝန်ယူနေစဉ်က ကျပ်သိန်းနှစ်ထောင်ကျော်ချပေးမည်ဟု ကတိပေးထားပြီး ပထမ တစ်ရစ်အဖြစ် ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း ကျပ်သိန်း ၆၃၅ သိန်း ကို ဇူလိုင်လအတွင်းက ချပေးခဲ့သည်။ ယင်းအစီအစဉ်ကို ကန်ထရိုက်မပေးဘဲ မြို့မိမြို့ဖ ၁၁ ဦးက ဦးဆောင်ကာ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ရုံး ကုမ္ပဏီများနှင့်</p>

				ပူးပေါင်းကာ ၄၂ ဦးပါသည့် ကော်မတီတစ်ရပ်အဖြစ် လုပ်ဆောင် နေခြင်းဖြစ်ကြောင်းဒေါက်တာထွန်းအေးကပြောသည်။
--	--	--	--	--

ONLINE NEWS

THURA U SHWE MANN

NLD ပါတီသည် နိုင်ငံအတွင်း လူကြိုက်အများဆုံး ဖြစ်သည်ဟု သူရဦးရွှေမန်း ပြော

6.11.2015

မြန်မာနိုင်ငံတွင် အင်အားကြီး နိုင်ငံရေးသမား တစ်ဦးဖြစ်သည့် ကြံ့ခိုင်ရေးပါတီဥက္ကဋ္ဌဟောင်း သူရဦးရွှေမန်းက NLD ပါတီသည် နိုင်ငံအတွင်း လူကြိုက်အများဆုံး ဖြစ်သည်ဟု ပြောကြား ပြီး ရွေးကောက်ပွဲ ပြီးပါက လွှတ်တော် အတွင်း ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ဆိုသည်။ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို လာမည့်လွှတ်တော် တွင်ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းပြည်အတွက် အတူတူ အလုပ်လုပ်သွားမည် ဟု ဦးရွှေမန်းကဆိုသည်။ အခြားပါတီများနှင့် လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် ပြင်ဆင်ထားသည်ဟု ပြောကြားခဲ့ သည်။ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တွင်ပြုလုပ်ခဲ့ သည့် မဲဆွယ်ပွဲတွင် သူရဦးရွှေမန်းက ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား စံပြုပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဟု ရည်ညွှန်းခဲ့သည်။ KHTun

Ref - Reuters

The Ladies News Journal

<https://www.facebook.com/News.TheLadies>

http://www.thithtoolwin.com/2015/11/nld_23.html

DAW AUNG SAN SU KYI

သမ္မတအထက်မှာ ရှိမည်ဆိုသည့် ဒေါ်စုအား အမေရိကန် ပညာရှင် ဝေဖန်

6.11.2015

ရွေးကောက်ပွဲ တွင် NLD နိုင် ၍ အစိုးရ ဖွဲ့ လျှင် အရေးကြီး သည့် ဆုံးဖြတ် ချက်များ ကို လုပ်ဆောင်သွား မည်ဟု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြောကြားလိုက်ခြင်း သည် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေး အယူအဆ ကို သေဖို ခြင်း ဖြစ်သည် ဟု မြန်မာ့အရေးသုံးသပ်သူ အမေရိကန် ပါမောက္ခ David Steinberg ကသုံးသပ်ပြောကြားသည်။ ထိုကိစ္စနှင့်ပတ်သက် ပြီး သတင်းထောက်များမှ မေးခွန်းမေးရာတွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မှ သမ္မတအထက်တွင် တစ်စုံတစ်ယောက်ရှိ နေ ခြင်းနှင့် နှင့် ပတ်သက်ပြီး ဖွဲ့စည်းပုံထဲတွင် ဖော်ပြထားခြင်းမရှိဟု ပြောသွားခဲ့ပါသည်။ *by ဦးကျော်ဇံသာ*

<http://burmese.voanews.com/content/david-steinberg-on-daw-aung-san-suu-kyi/3040966.html>

ELECTION

ရွေးကောက်ပွဲလွတ်လပ်မှုတရား အာမခံဖို့ကော်မရှင် စိတ်မဝင်စားကြောင်း ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ပြော

5.11.2015

ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် လွတ်လပ်မှုတရားသည် ရွေးကောက်ပွဲတစ်ခုဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် အာမခံချက်ပေးရန် စိတ်မဝင်စားခြင်းမရှိဟု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ နေအိမ်တွင် ပြုလုပ်သည့် သတင်း စာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ။ ပါတီနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ် တချို့ ရွေးကောက်ပွဲ စည်းကမ်း ချိုးဖောက် မှုများ အား NLD မှ ထပ်တလဲလဲ တင်ပြ တိုင်ကြားခဲ့သော်လည်း မပြောပလောက်သည့် အရေးယူမှုသာ ရှိကြောင်း ပြောဆိုခဲ့ပါသည်။ ရီဟင်ဂျာနှင့်ပတ်သက် သည့် မေးခွန်းအား ပြန်လည်ဖြေကြားရာတွင် တိုင်းပြည်တွင်နေထိုင်သူမှန်သမျှလူ့အခွင့်အရေးများ ၊ တရားဥပဒေနှင့် အညီသင့်တော်သည့် အကာအကွယ်ပေးမှုကိုအညီအမျှရစေရမည်ဟုကတိပြုပါကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားပါသည်။

<http://www.rfa.org/burmese/news/dassk-press-conference-nov5-11052015095642.html>

6.11.2015

မြန်မာရွေးကောက်ပွဲ US အနီးကပ် စောင့်ကြည့်

6.11.2015

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲ လွတ်လပ် မှုတရား ရှိမရှိ အမေရိကန် ပြည်ထောင်စုမှ အနီးကပ် စောင့်ကြည့် ရန်ပြင်ဆင် ထားသည်ဟု အမေရိကန် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောဆို ပါသည်။ အမေရိကန် သံအမတ်ကြီး Derek Mitchell သံရုံးဝန်ထမ်းများအမေရိကန် နိုင်ငံတကာ ဖွံ့ဖြိုးရေး အေဂျင်စီ လက်ထောက်အကြီးအကဲ Jonathan Stivers နှင့် ကွန်ဂရက် လွှတ်တော် မှ တာဝန်ရှိသူများ ရွေးကောက်ပွဲ ကာလ တလျှောက် စောင့်ကြည့် အကဲခတ် သွားမည် ဖြစ် ကြောင်းကြာသပတေးနေ့တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဌာန ပုံမှန်သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲအတွင်း ပြောခွင့်ရ John Kirby မှ သတင်းထောက်များအား ပြောဆိုခြင်း ဖြစ်ပါ သည်။ အမေရိကန် သံရုံး လည်း ဥရောပသမဂ္ဂ၊ ကာတာစင်တာ နှင့် လွတ်လပ်သည့် ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေး အာရှကွန်ယက် အပါအဝင် နိုင်ငံတကာကအကဲခတ်အဖွဲ့များမှကိုယ်စား လှယ်များနှင့် လည်း အနီးကပ် လက်တွဲပြီး စောင့်ကြည့် သွားမည် ဖြစ်သည်ဟု ပြောဆိုခဲ့ပါသည်။

<http://burmese.voanews.com/content/us-closely-watching-myanmar-elections/3041462.html>

ရွေးကောက်ပွဲ ရလဒ် မမှန်ကန်လျှင် အမေရိကန်-မြန်မာ ဆက်ဆံရေး ပြန်ဆိုးနိုင်

5.11.2015

အကယ်၍ရွေးကောက်ပွဲသည် ယုံကြည်စိတ်ချရမှုမရှိဘဲရလဒ်များမမှန်ကန်ခဲ့လျှင် ကြီးမားသည့်ဂယက်ရိုက်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ကြောင်း အမေရိကန်သမ္မတ၏ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးအရာရှိ Ben Rhodes မှ နိုဝင်ဘာလငှရက် နေ့တွင် ပြော ကြားခဲ့ပါ သည်။ မကြာသေးမီ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသော Ben Rhodes မှ ပြောရာတွင် ရွေးကောက်ပွဲအား တကမ္ဘာလုံးမှ စောင့်ကြည့်နေသည်ကို မြန်မာနိုင်ငံသားများကောင်းစွာသဘောပေါက်ကြကြောင်း ပြောသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသားများအနေဖြင့် မှန်ကန်သည့် လမ်းကို ရွေးချယ်နိုင်ခဲ့လျှင် ကောင်းကျိုး များစွာ ရရှိမည်ဖြစ် ပြီး ထိုကောင်းကျိုးများမှ စီးပွားရေးနှင့် နိုင်ငံရေးအခြေအနေများ တိုးတက်လာမည့်ဖြစ်ကြောင်း Rhodes ကမှတ်ချက်

ပြုခဲ့သည်။ ထို့ပြင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လက်ရှိအခြေအနေမှာ ရေရာမှု မရှိသေးကြောင်းနှင့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အနိုင် ရခြေရှိသော်လည်း ပြဿနာများစွာ ရှုပ်ထွေးနိုင်ကြောင်း Rhodes က ပြောသည်။

<http://burma.irrawaddy.org/election/news>

ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် မဲရုံလေးသောင်းကျော်၌ ပြည်တွင်းပြည်ပ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူ တစ်သောင်းကျော် အပါအဝင် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ မဲရုံကိုယ်စားလှယ် သိန်းနှင့်ချီ စောင့်ကြည့်မည်

6.11.2015

လက်ရှိတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ချက်အရ နိုင်ငံတကာသံရုံး ၃၂ ရုံးမှ လေ့လာသူ ၄၇၀ ၊ နိုင်ငံတကာစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့၊ ခြောက်ခုမှ ၄၆၅ ဦး၊ ဒီမိုကရေစီနှင့်ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ် များအားအကူအညီပေးနေသည့်နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းကိုးခုမှ ၁၈၇ဦးအပါအဝင်စုစုပေါင်းပြည်ပလေ့လာစောင့်ကြည့်သူ ၁၁၁၈ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် ပြည်တွင်းမှ စောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့အစည်း ၁၃ ခုမှ ၉၄၀၆ဦး၊ ပြည်ပသတင်း မီဒီယာ ၄၅ ဖွဲ့မှ ၂၉၁ ဦး ရှိကြောင်းသိရသည်။ <http://goo.gl/Usr32q>

USDP

မြစ်မ်းရောင်စီမံကိန်း ကြံ့ခိုင်ရေးပါတီမှချေးပေးသည်ဟု ပြည်သူများထင်မှား

6.11.2015

မြစ်မ်းရောင်ကျေးရွာချေးငွေစီမံကိန်းအား ကျေးရွာအချို့တွင် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီမှ ချေးပေးသည် ဟု ပြည်သူများက ထင်မြင်နေကြသည်။ ၎င်းစီမံကိန်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး လက်ရှိရွေးကောက်ပွဲအတွက် မဲဆွယ်ကာလတွင် မြစ်မ်းရောင်စီမံကိန်းဝင်ထားသော ကျေးရွာများတွင် တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာဆောက်ပေးခြင်း၊ ရေသယ်ပေးခြင်း၊ လမ်းခင်းပေးခြင်း၊ ကျောင်းဆောက် ပေးခြင်းနှင့် ငွေချေးပေးခြင်း စသည်ဖြင့် ရှိသည့် အတွက် ပြည်သူများ က ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီမှလုပ်ဆောင်ပေးသည်ဟု ယုံကြည်ကြခြင်းဖြစ်သည်ဟု လောပိတကျေးရွာအုပ်စု ရှိရွာသားတစ်ဦးက ဆိုပါသည်။ ထို့ကြောင့် စီမံကိန်းဝင် လျက်ရှိသော လောပိတကျေးရွာအုပ်စုရှိ ကန်နီကျေးရွာသည် ပါတီစုံမဲဆွယ် စည်းရုံးရေး ရှိနေ သော်လည်း ကြံ့ခိုင်ရေးပါတီကိုသာအားပေးထောက်ခံသူများနေခြင်းဖြစ်သည်ဟု သိရ သည်။ မြစ်မ်းရောင် ကျေးရွာ စီမံကိန်း သည် နိုင်ငံတော်မှစိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးကိုအဓိကလုပ်ကိုင်နေသောကျေးရွာများအားအဓိကချေးငွေချပေးနေခြင်းဖြစ် သည်။

ဖြိုးဝေအောင် Kantarawaddy Times

<https://www.facebook.com/kantarawaddytimes/>

ကချင် တိုင်းရင်းသားမဲတွေ ဆုံးရှုံးမှာ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတွေ စိုးရိမ်

5.11.2015

ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ဦးရေအထူးများပြားပြီးစစ်ဘေးရှောင် ဒုက္ခသည် အမြောက်အများရှိနေသည့် ကချင်ပြည်နယ် ကဲ့သို့ ဒေသများတွင် တိုင်းရင်းသားပါတီများ၏ ဆန္ဒမဲ ဆုံးရှုံးနိုင်သည့် အခြေအနေရှိနေသည်ဟု ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည့် တိုင်းရင်းသားပါတီ ကိုယ်စားလှယ် လောင်းတဦး က ပြောပါ သည်။ by ရဲခေါင်

<http://burmese.voanews.com/content/kachin-voters-list/3037767.html>

မိုင်းပန်မြို့နယ် ကြိုတင်မဲတွင် ရွေးကောက်ခံပါတီ ပါမလာကြောင်း တွေ့ရ

6.11.2015

ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း လင်းခေးခရိုင် မိုင်းပန်မြို့နယ်တွင် ယမန်နေ့တွင် ကြိုတင်မဲ သွားရောက်ပေး သည့်အခါ ပေးသည့်အခါ မဲလက်မှတ် တံဆိပ်တုံးထုသည့် နေရာတွင် ကျားခေါင်းပါတီတံဆိပ် နှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် လောင်း အမည် မပါ လာသည်ကို တွေ့ရှိကြောင်း SNLD ၏ တွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး ဦးစိုင်းလိတ် က ပြော သည်။ ထို ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်ပြီး လင်းခေးခရိုင်၊ မိုင်းပန်မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ဦးမျိုးဟန် မှ မဲစာရွက် ၂ ရွက်သာ အခြားဒေသမှ ကပ်ပါလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း ယခု ထိုနှစ်ရွက်အား ဖယ်ထုတ်ပြီးပြီဟု ပြန်လည် ရှင်းလင်းသည်။ မိုင်းပန်မြို့နယ်တွင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် (SNLD)၊ (NLD)၊ ကြံ့ခိုင်ရေးပါတီ နှင့် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (SNDP) တို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် နေရာဖြစ် သည်။ နန်းဆိုင်နှစ်

<http://burma.irrawaddy.org/election/news>

PEACE/ARM CONFLICT

တိုင်းရင်းသားအားလုံး NCA လက်မှတ်ရေးထိုးရန် ကရင်ပြည်သူနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီအချို့လိုလား

6.11.2015

လက်ရှိ အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့တို့အကြား ပြုလုပ်နေသည့် တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်ရပ်စာချုပ်(NCA)တွင်တိုင်းရင်း သားအားလုံးပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးရန်လိုလားကြောင်းနီဂင်ဘာလ ဥရက်နေ့တွင်ကရင်ပြည်နယ်၊မြဝတီမြို့၌ပြုလုပ် သည့် NCA လက် မှတ်ရေးထိုးမှု ထောက်ခံကြိုဆိုပွဲ အခမ်းအနားတွင်မြဝတီမြို့နယ်ရှိကရင်လူထုနှင့်ကရင်နိုင်ငံရေး ပါတီမှ ကိုယ်စားလှယ်အချို့ က ပြောဆိုလိုက်သည်။ ယခုကိစ္စအပေါ် NCA ထောက်ခံပွဲအခမ်းအနားသို့တက်ရောက် သည့် KNU မှ ဗိုလ်မှူးကြီးစောဖောဒို ပြောရာတွင် NCA မထိုးသေးသည့်အဖွဲ့များတွင်လက်မှတ်မထိုးနိုင်သေး သည့် အကြောင်းရင်း များနှင့်အခက်အခဲများရှိမည်ဖြစ်ပြီး KNU ကို ကြည့်မည်ဆိုလျှင် လက်မှတ်ထိုးသည်ကို အမြင် မတူ သေးသည့် သူများ ရှိနေသည် မှာ အများ အသိပင် ဖြစ်ကြောင်း ။ ထို့ကြောင့် တဖြည်းဖြည်း အားလုံး မှ ယုံကြည် လက်ခံနိုင်အောင်ဆက်လုပ်သွားရမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲနှင့်လက်နက်ကိုင်အကြီး အကဲများဖော်ဆောင်

နေသည့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသည်ကျန်သည့် အဖွဲ့အစည်းများယုံကြည်လားစေရန်ဆက်လုပ်သွားရမည်ဖြစ်သည် ဟု ပြောသည်။ အဆိုပါ (NCA)လက်မှတ်ရေးထိုးမှု လူထုထောက်ခံပွဲသို့ မြဝတီမြို့ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး အုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့၊ KNU တပ်မဟာ(၇) ဗဟိုဌာနမှူး ဗိုလ်မှူးကြီးစောဖောဒို၊ တပ်မဟာ(၆)စစ်ကြောင်းမှူး ဗိုလ်ကြီးစောလမင်း၊ BGF မှ ဗိုလ်မှူးစောမုတ်သုန်၊ မြဝတီအခြေစိုက် နိုင်ငံရေးပါတီအချို့မှ ကိုယ်စားလှယ်လောင်း များ၊ ကရင်၊ မွန်၊ သျှမ်း၊ ဗမာ ရပ်ဖိရပ်ဖတိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များနှင့် ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက်များမှပရိသတ် ၁၀၀၀ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

စောသိန်းမြင့်

<http://kicnews.org/2015/11>

MA BA THA

အမျိုးစောင့် ဥပဒေ အောင်ပွဲဆိုပြီး ကြံ့ခိုင်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် မဲဆွယ်တဲ့ မ.ဘ.သ ကို ကလေးမြို့ခံများနှင့် ဂေါပကလူကြီးများက အပြင်းထန်ကန့်ကွက်

5.11.2015

အမျိုးဘာသာ၊ သာသနာအတွက်မျိုးစောင့်ဥပဒေထောက်ခံပွဲဟုဆိုကာဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် NLD အား မဲမပေးရန်၊ ဘာသာတစ်ခုနှင့်တစ်ခု လူမျိုးတမျိုး၊ နိုင်ငံသား အချင်းချင်း အမုန်းတရားကြီးထွားလာစေရန် ပြောဆိုဖြန့်ဝေ နေမှုများ အပေါ် မ.ဘ.သ.အဖွဲ့၏ရပ်တည်ချက်၊ အပြောအဆိုအပြုအမူများနှင့်ပတ်သက်ပြီး မ.ဘ.သ ဘုန်းကြီးအား ကလေးမြို့ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများခေါင်းဆောင်များဂေါပက လူကြီးများနှင့် မြို့ခံများက အပြင်းထန်ကန့်ကွက်သည်။

LINK- <https://soundcloud.com/kagawamusic/vr6dp3h7bz9u>

OTHER

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဦးကိုကို စစ်ရာဇဝတ်မှုနဲ့ အရေးယူဖို့ Global Justice တိုက်တွန်း

6.11.2015

မြန်မာအစိုးရပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဦးကိုကို အားအမေရိကန်အခြေစိုက် လူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့တစ်ခုမှ စစ်ရာဇဝတ်ကောင် တစ်ဦးအဖြစ် စွပ်စွဲပြီး နိုင်ငံတကာ ဥပဒေတွေနဲ့အညီ အရေးယူပေးရန် တိုက်တွန်း ကြောင်း ကြေညာချက် တစ်စောင် ထုတ်ပြန်ပါသည်။ ဦးကိုကိုသည် နိုဝင်ဘာလ ၆ရက်နေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဂျနီဗာမြို့ ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေး ကောင်စီ ၏ ပုံမှန် လူ့အခွင့်အရေး အခြေအနေ စစ်ဆေး ကြားနာမှု UPR ကို မြန်မာနိုင်ငံအားကိုယ်စားပြုတက်ရောက် ရန် ရှိနေချိန်ယခုကဲ့သို့ ထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သည်။ လူ့အခွင့်အရေးကိစ္စများအား နိုင်ငံတကာ ဥပဒေများနှင့်အညီ အရေးယူဖြေရှင်းရန် တွန်းအားပေး လုပ်ဆောင်နေသည့် နယူးယောက်မြို့အခြေစိုက် Global Justice Center နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပွားနေသည့် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှု ဖြစ်ရပ်များအား မှတ်တမ်း တင် အရေးယူရန် လုပ်ဆောင်နေသည့် Justice Trust ရှေ့နေ အဖွဲ့ ပူးပေါင်းပြီး နိုဝင်ဘာလ ၆ရက်နေ့ စွဲဖြင့် ကြေညာ ချက် ထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ *by ရဲခေါင်*

<http://burmese.voanews.com/content/global-justice-center-announcement-/3041471.html>

<http://hrp.law.harvard.edu/myanmar/international-human-rights-organizations-call-for-accountability-of-myanmars-minister-of-home-affairs/>

ထိုင်းနိုင်ငံ စစ်တပ်မှ ဗိုလ်မှူးအဆင့် ရှိသူ တဦး မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ ထွက်ပြေး တိမ်ရှောင်

5.11.2015

ထိုင်း နိုင်ငံ တပ်မတော်မှ ဗိုလ်မှူး အဆင့်ရှိ အရာရှိတဦး မြဝတီ မဲဆောက် နယ်စပ် ဂိတ်တံတား မှ မြန်မာဘက် သို့ အောက်တိုဘာ (၃၁)ရက်နေ့တွင် တိမ်ရှောင်သွား ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ အရာရှိအား မြန်မာဘက် မှ တိုင်းရင်းသား အဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့ မှကားတစ်ဖွဲ့ဖြင့်စောင့်ကြိုခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ခြင်းအတွက်မြန်မာအာဏာပိုင်များနှင့် ဆက်သွယ်ပြီးအဆိုပါ ထိုင်းဗိုလ်မှူးအား ပြန်လည်လွှဲအပ်ရန် စစ်ဘက်အာဏာပိုင်ချင်း တောင်းဆို ထားသည်။ ထိုင်းအစိုးရ ၏ အမြင့် ဆုံး ပြစ်မှုပုဒ်မ ၁၂ (တိုင်းပြည်၏ အမြင်ဆုံးဘုရင့်မိသားစုအား ဖော်ကားခြင်း(သို့) ဘုရင်နှင့်ပါတ်သက်၍ အမည်တတ်၍ ကိုယ်ကျိုးရှာခြင်း)အမှုတွင်အဆိုပါ အရာရှိပါဝင်ပါတ်သက်သဖြင့်စစ်ရုံးချုပ်မှသတင်းပို့ ရန်ညွှန်ကြားချက်ရောက်လာ စဉ် ထွက်ပြေးတိမ်ရှောင်သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ The Nation Social Action for Women - SAW

<https://www.facebook.com/Social-Action-for-Women-SAW>